
 

DEVELOPMENT TRENDS AND OPTIMIZATION STRATEGIES OF 

AGRICULTURAL PRODUCTS E-COMMERCE LIVE BROADCASTING 

UNDER THE BACKGROUND OF CHINA'S DIGITAL ECONOMY 
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واستراتيجيات التحسين للبث المباشر للتجارة الإلكترونية للمنتجات الزراعية في اتجاهات التنمية 

 ظل الاقتصاد الرقمي الصيني
Abstract: With the rapid development of the digital economy, agricultural products e-commerce live broadcasting, as an 

emerging sales model, has become an important means to promote rural development and agricultural modernization. This 

paper aims to synthesize existing literature, explore the development trend of agricultural products e-commerce live 

broadcasting under the background of digital economy, propose optimization strategies for the current challenges, and provide 

theoretical support and practical guidance for the sustainable development of agricultural products e-commerce live 

broadcasting. 
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 وانغ جياو

طالب ماجستير في السنة الأولى 

جامعة سوخوي التقنية الحكومية ب

 في غوميل

زيز التنمية مع التطور السريع للاقتصاد الرقمي، أصبح البث المباشر للتجارة الإلكترونية للمنتجات الزراعية، كنموذج مبيعات ناشئ، وسيلة مهمة لتع الخلاصة :
الزراعية في ظل  والتحديث الزراعي. تهدف هذه الورقة إلى تلخيص الأدبيات الموجودة، واستكشاف اتجاه تطوير البث المباشر للتجارة الإلكترونية للمنتجات الريفية

لمستدامة للبث المباشر للتجارة الإلكترونية خلفية الاقتصاد الرقمي، واقتراح استراتيجيات التحسين للتحديات الحالية، وتقديم الدعم النظري والتوجيه العملي للتنمية ا
 للمنتجات الزراعية.
 الاقتصاد الرقمي؛ المنتجات الزراعية؛ البث المباشر للتجارة الإلكترونية؛ إحياء المناطق الريفية؛ استراتيجية التحسين. الكلمات المفتاحية :

 ا جريجوريفنا فينيكجأولأ. 

بجامعة سخوي معيدة بقسم التسويق 

 الحكومية التقنية 
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Introduction المقدمة  
Driven by the digital economy, agricultural product e-commerce live 

streaming has risen rapidly, providing new impetus for the upgrading of the 

agricultural industry chain and the development of the rural economy. However, 

this emerging model also faces many challenges, such as uneven application of 

technology, homogeneity of live streaming content, and other issues [1-3]. 

بفضلللللتصاد الللللل اصافع  للللل اصاجافةلللللتصوايلللللعتصافااللللل جتصا ف اعو يللللل صف   االلللل  صاف جا يللللل ص

لللل صالوللللل اصفاع يلللل ص، الللل  صافللللل    صاف جا يلللل صوا  يلللل صاد اللللل اص بشلللل تص،للللعوفاصز لللل صودللللعصقي  

لل صافةلولللصزللبصافايلللو  اصز للتصافا  يلل ص يللعص افعوفلل وصوزللفص فللجاصوذااللنصولل اصاف  للذ ًصاف  دلل صنوض 

 [1-3].صواا  سصزياذىصاف ثصاف   دعاصو ض و صنيعىصاف ا  د صف ا  ذفذاي ا

Results and discussion النتائج والمناقشة 
1. Challenges faced by e-commerce live broadcast of agricultural products 

1.1. Imbalance in technology application and infrastructure 

The main problems facing agricultural product live streaming at present include 

insufficient rural network infrastructure, imperfect logistics and distribution systems, 

especially cold chain logistics facilities, and farmers’ lack of high-quality live streaming 

technology and equipment, as well as necessary digital skills. Insufficient funding and 

policy support also lead to uneven technology application. 

1.2. Homogeneity and lack of innovation in live broadcast content 

The homogeneity and lack of innovation in live broadcast content in e-commerce live 

broadcast of agricultural products have become key issues restricting the development of 

the industry. This phenomenon is manifested in the repetitiveness of live broadcast content 

and imitation of style, which leads to aesthetic fatigue among consumers, makes it difficult 

to form brand differentiation, and also limits the exploration of market potential. The 

reasons include the lack of professional talents, resource constraints, and fierce market 

competition, which leads to many live broadcasts choosing imitation rather than 

innovation. 

1.3. Insufficient brand building and market competitiveness of agricultural products 

The main problems facing agricultural product brand building and market 

competitiveness are insufficient brand awareness, unclear market positioning, insufficient 

promotion, unstable quality and lack of differentiation. These problems affect consumer 

trust and purchasing willingness, limit price and market responsiveness, and hinder 

international development. 

2.Optimization strategy for e-commerce live broadcast of agricultural products 

2.1. Strengthen digital infrastructure construction 

Strengthening rural digital infrastructure is crucial for agricultural product e-

commerce live broadcast, including improving network coverage and quality, building cold 

chain logistics, creating digital service platforms, training farmers in digital skills, and 

receiving government policy and financial support. These measures will enhance live 

broadcast efficiency and market competitiveness and promote agricultural digital 

transformation. 

2.2. Innovate live broadcast content and form 

For agricultural e-commerce live broadcast to develop with high quality, it is necessary 

to focus on content innovation and form diversification, and enhance brand awareness by 

combining local culture and product characteristics. In the face of insufficient brand 

awareness and competitiveness, it is necessary to cultivate professional talents, use 

technical support and strengthen brand building. These measures can enhance consumer 

interest and trust, enhance purchasing willingness, help rural revitalization and agricultural 

digital transformation, and achieve sustainable development. 

2.3. Build agricultural product brands and enhance market competitiveness 

The key to enhancing the competitiveness and brand influence of agricultural products 

lies in brand building, including geographical indication certification and story marketing, 

to enhance brand awareness and market promotion. At the same time, ensure product 

quality and differentiation, strive for policy support, promote agricultural upgrading and 

sustainable development, and help rural revitalization. 

 وصافايلو  صافا صاذاانصاف ثصاف   دعصف اا جتصا ف اعو ي صف   اا  صاف جا ي 1

 ف  ي صالأ، ،ي وص لمصافاذاقنصد صا  ي صافا  ذفذاي صوا1و1

اش تصاف ش كتصافعئياي صافا صاذاانصاف ثصاف   دعصف   اا  صاف جا ي صد صافذ تصافي ضعصاف  ي ص

الأ،لل ،للي ص يعصاف  دي صف شلل   صافعوفي اصون ل  صاف ذااللاي  صوافاذقوفص يعصاف  ز  اصوي  لل صزعاد ص

 ثصاف   دلللعص  في صافاذاتاصفذاالللاي  ص،للل اللل  صافا عولاصوادار جصاف  اج يبصوفيصا  ذفذاي صوزةلا صاف

دضللللل  ص بصاف   جا صافع  ي صاف قز وصك  صوقا ص رمصافا ذوتصوا يصافالللللي ،للللل  صوفيصا  ي ص يعص

 زا  د صف ا  ذفذاي و

 وصافاا  سصواددار جصوفيصادبا  جصد صزياذىصاف ثصاف   دع2و1

  دللللللعصف اا جتصن لللللل اصافاا  سصواددار جصوفيصادبا  جصد صزياذىصاف ثصاف   دللللللعصد صاف ثصاف 

ا ف اعو ي صف   اا  صاف جا ي صزبصافرضللللل و صافعئيالللللي صافا صايلصزبصا ذوعصافلللللل    وصااا يصو  ص

ةنصافا  ف صبيبص يلصالأ،لللللل ذإاصز  صوقا صوفيصافا ل وعتصد صا عاجصزياذىصاف ثصاف   دللللللعصوار  اف

 صزبصا،للا شلل  صاف اللا   يباصوواةتصزبصافلللةنصاشلل يتصافا  و صبيبصافة ز  صافاا جو اصوويلصنوضلل ص

وز     صافاذقوصاش تصالأ،  إصاددار جصوفيصاف ذاونصاف   ي اصو يذاصاف ذاجااصواف   دا صافشع، صد ص

 افاذقاصز  صوقا صوفيصاياي جصافةلولصزبصاف ثصاف   دعصف ار يلصبلد صزبصادبا  جو

 اف جا ي وص لمصكف و صب  ءصافة ز صافاا جو صوافرلجتصافا  داي صد صافاذقصف   اا  ص3و1

ونصاف ش كتصافعئياي صافا صاذاانصب  ءصافة ز صافاا جو صف   اا  صاف جا ي صوافرلجتصافا  داي صد ص

افاللذقصو ص لمصكف و صافذ  صب فة ز صافاا جو اصو لمصوضللذعصوضللفصافاللذقاصو لمصكف و صافاعوو اص

ج  انصد صافشلللعاءاصو لمصا،لللارعاجصافاذاتاصو رمصافا  و وصاقهعصو  صاف شللل كتص  يصهر صاف الللا  جصو

 وايلصزبصافاةعصوا،اا ب صافاذقاصواةذقصافا  ي صافلوفي و

 وصا،اعااياي صافايايبصف  ثصاف   دعصف اا جتصا ف اعو ي صف   اا  صاف جا ي 2

 وصاة و صب  ءصاف  ي صافاياي صافع  ي 1و2

ب فغصالأو ي صف  ثصاف   دللللللعصف اا ي صافع  ي صافعوفي صنزعص ي صافايا ي صونصاة و صاف    جتصا ف اعو 

ف   اا  صاف جا ي اصب  صد ص فجصاياللليبصاة ي صافشللل   صوافاذاتاصوب  ءصفذاالللاي  ص،للل اللل  صافا عولاص

وو ش ءصز ل  صافخلز صافع  ي اصوالجونصاف  اج يبص  يصاف   جا صافع  ي اصوافيلذلص  يصافل يص

ف   دعصوافرلجتصافا  داي صد صافاي ، صواف  ف صافي ذز وص،اة تصو  صافالابيعص  يصاة و صكف ءتصاف ثصا

 افاذقصواة و صافايذلصافع   صاف جا  و

 وصابا  جصزياذىصود تصاف ثصاف   دع2و2

ف  صوا ذجصاف ثصاف   دللللعصف اا جتصا ف اعو ي صاف جا ي صباذاتص  في اصزبصافضللللعوج صافاعكي ص

افا فصبيبصاف ر د ص  يصابا  جصاف ياذىصوا ذوفصافشلللللل تاصواة و صافذ  صب فة ز صافاا جو صزبصي لص

اف ي ي صويلللللل ئمصاف  ا وصد صزذاا  ص لمصكف و صافذ  صب فة ز صافاا جو صوافرلجتصافا  دالللللي اصزبص

افضللللعوج صا  ي صاف ذاونصاف   ي صوا،للللاخلامصافل يصافف  صواة و صب  ءصافة ز صافاا جو وصو  بصف   ص

عاءاصواف الللل  لتصد صو ي ءصاف     صافالابيعصاة و صاوا  مصاف اللللا  جصوهراناصواة و صافع   صد صافشلللل

 افعوفي صوافايذلصافع   صاف جا  اصوايري صافا  ي صاف االاز و

 وصب  ءصافة ز  صافاا جو صف   اا  صاف جا ي صواة و صافرلجتصافا  داي صد صافاذق3و2

افة ز صو  بصزفا عصاة و صافرلجتصافا  دالللي صوارهيعصافة ز صافاا جو صف   اا  صاف جا ي صد صب  ءص

افاا جو اصب  صد ص فجصدللللل  اتصاف قدلللللعا صافاةعادي صواالللللذو صافرللللللماصفاة و صافذ  صب فة ز ص

افاا جو صوافاعوو صف اللللللذقوصد صافذ تص فاللللللناصضلللللل  نصاذاتصاف  ا صوافا  و اصوافاللللللة صوفيصا يص

 وفي وافاي ،  اصواة و صافاع ي صاف جا ي صوافا  ي صاف االاز اصواف ا  لتصد صو ي ءصاف     صافع

Conclusion  الخاتمة 
The key to enhancing the market competitiveness and brand influence of 

agricultural products lies in strengthening brand building, including 

geographical indication certification, brand story marketing, etc., to increase 

added value and market recognition. Producers and marketers need to enhance 

brand awareness, clarify positioning, increase promotion efforts, ensure product 

quality stability, and seek government support to achieve agricultural industry 

upgrading and sustainable development and promote rural revitalization. 

ونصزفا عصاة و صافرلجتصافا  داللللي صد صافاللللذقصوارهيعصافة ز صافاا جو صف   اا  صاف جا ي صو  بص

د صاة و صب  ءصافة ز صافاا جو اصب  صد ص فجصدللل  اتصاف قدلللعا صافاةعادي اصواالللذو ص لللل صافة ز ص

ي  صاف ض د صواد اعا صب فاذقوصويا ًصاف  ااذنصواف اذ ذنصوفيصافاا جو اصوز صوفيص فجاصف و اتصافر

اة و صافذ  صب فة ز صافاا جو اصواذضللياصاف ذ  اصوقو اتصا ذاصافاعوو اصوضلل  نصا،للارعاجصاذاتص

اف  ا اصوافاة صوفيصافيلذلص  يصا يصافي ذز صفايري صاع ي صافل    صاف جا ي صوافا  ي صاف االاز ص

  وواة و صا  ي ءصافعوف
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